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PROTOKÓŁ  Nr II/2010 

 

 II sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 13 grudnia 2010 roku. 

 

Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. Sesję rozpoczęto o godzinie 

15 
oo

 – zakończono o godzinie 16
00   

 

 

II sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima  - Przewodniczący Rady 

Gminy, który dokonał otwarcia sesji Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad II sesji. Na stan ustawowy  15 

radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                     - Wójt Gminy 

2. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                   - Inspektor ds. Obsługi Rady Gminy  

5. Pan Roman Król                          - Kierownik ZB Pomezania  

6. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK 

7. Pan Adam Mączyński                 -Kierownik GOPS w Ryjewie 

 

Ad.2   Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek  obrad przesłany radnym. Nie wniesiono 

żadnych propozycji zmian do odczytanego porządku. Porządek  obrad przyjęto jednogłośnie w 

brzmieniu: 

   

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Podjęcie uchwały w  sprawie w sprawie nadania Statutu publicznej szkole podstawowej o 

nazwie: Szkoła Podstawowa im. Ks. Władysława Demskiego w Straszewie. 

5. Podjęcie uchwały w  sprawie „ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2010 – 2015”. 

6. Podjęcie uchwały w  sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Ryjewie oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. 

7. Podjęcie uchwały w  sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 

Budżetowego  „Pomezania”  w Ryjewie na rok budżetowy 2011. 

8. Podjęcie uchwały w  sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana Józefa  

Gutowskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

10. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

11. Interpelacje i zapytania radnych. 
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12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3   Przyjęcie protokołu z I  sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z I sesji z dnia 30 listopada 2010 roku 

wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada 

Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr I z sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 listopada 2010 

roku. 

 

Ad. 4  Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu publicznej szkole podstawowej o nazwie: 

Szkoła Podstawowa im. Ks. Władysława Demskiego w Straszewie. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic- Sekretarz Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 

głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr II/6/10 z dnia 13 grudnia  2010 roku w 

sprawie nadania Statutu publicznej szkole podstawowej o nazwie: Szkoła Podstawowa im. Ks. 

Władysława Demskiego w Straszewie. Uchwała stanowi załącznik  Nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 5  Podjęcie uchwały w sprawie „ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2010 – 2015”. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic- Sekretarz Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 

głosowania. 

 

 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr II/7/10 z dnia 13 grudnia 2010 roku w  

sprawie „ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2010 – 2015”. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 6  Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Ryjewie oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy. Przewodniczący Rady 

Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr II/8/10 z dnia 13 grudnia 2010 roku w 

sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Ryjewie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. Uchwała 

stanowi załącznik  Nr 6 do protokołu. 
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Ad. 7   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Roman Król Kierownik- Zakładu Budżetowego „Pomezania”. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych.  W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr II/9/10 z dnia 13 grudnia 2010 roku w 

sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Budżetowego „Pomezania” w 

Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik  Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana 

Józefa  Gutowskiego. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Kazimierz Zima Przewodniczący Rady, po czym poinformował iż 

zgodnie z wymogami prawnymi wynikającymi z ustawy należy podjąć niniejszą uchwałę. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr II/10/10 z dnia 13 grudnia 2010 roku w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana Józefa  Gutowskiego. Uchwała 

stanowi załącznik  Nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9.Podjęcie uchwały w sprawie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na rok 2010. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek –Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady 

Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr II/11/10 z dnia 13 grudnia 2010 roku. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 

grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010.  Uchwała stanowi załącznik  

Nr 9 do protokołu. 

 

Ad.10. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

 

Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Pan Józef Gutowski. 

Informacja stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Ad.11. / Ad.12 Interpelacje i zapytania radnych / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radny Piotr Bajerowski zapytał czy jest coś robione w sprawie spóźniających się autobusów 

szkolnych, które jeżdżą bardzo często spóźnione nawet około godziny czasu a dzieci muszą stać i 

marznąć. Ponadto radny poinformował iż wyjazd dzieci o 7
00

 rano do szkoły zorganizowany jest 

zbyt szybko. To są tylko dzieci a tak naprawdę wychodzą z domu jak jest jeszcze ciemno i wracają 
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jak jest już ciemno, ponadto wiele dzieci musi jeszcze do przystanku dojść dość duży odcinek drogi 

co powoduje że muszą bardzo wcześnie wstawać.   

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż kilka razy ze względu na zimę miało miejsce opóźnienie 

autobusów szkolnych. Za każdym razem zarówno Wójt jak i opiekunowie interweniowali w tej 

sprawie do PKS-u. Przewoźnik twierdził, że autobusy są w trasie a w Ryjewie żadnego niebyło. 

Zdarza się że autobus ma problem z dojazdem ze względu na pogodę i gdzieś w trasie utknie ale 

trudno jest to przewidzieć. My staramy się monitować cały czas aby dzieci nie musiały marznąć 

niepotrzebnie. Jeśli chodzi o wcześniejszy wyjazd autobusów to związane jest to z sytuacja na 

drodze i tym by te autobusy mogły się wyrobić, dlatego też od 15 grudnia będą one wyjeżdżały o 5 

min. szybciej. W Mątowskich Pastwiskach po godz. 7 rano wyjeżdżają dwa autobusy i tak 

naprawdę czas wyjazdu nie wiele się zmienił.  Dodatkowo autobusy zmianowe o 7 i 8 rano będą 

dojeżdżać aż do Borowego Młyna by dzieci szkolne mogły nimi również dojeżdżać  do szkoły. 

Informacje o zmianach w odjeździe autobusów szkolnych miał przekazać w szkole Pan Dyrektor 

jak również miał wręczyć dzieciom pisemną informację. 

 

Radny Andrzej Barcik przychylił się do interpelacji radnego Piotra Bajerowskiego i 

poinformował, iż często dzieci w szkole zadają mu pytania czemu musza wyjeżdżać tak wcześnie 

bo są miejsca skąd autobus wyjeżdża już o godz. 6 
40

. 

 

Radna Bernadeta Łukaszewska dodała iż dzieci wystąpiły do niej z petycją w sprawie dojazdów i 

będzie zorganizowane spotkanie  samorządu szkolnego żeby tą sytuację wytłumaczyć dzieciom i 

dojść do jakiegoś porozumienia.  

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż problem w dużej części z wczesnymi odjazdami autobusów 

rano jest związany z zajęciami „0” w szkole i chcąc by wszystkie dzieci dojechały muszą te odjazdy 

być wcześniej. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wójta by ten porozmawiał z Dyrektorem Szkoły i może 

razem doszli by do jakiegoś alternatywnego rozwiązania w tej sprawy.  

 

Radna Barbara Wolak poprosiła by przestawić lampy uliczne tak by zapalały się o pół godziny 

szybciej, bo jest teraz szybko ciemno i  zdarza się że dzieciaki ze szkoły musza wracać po ciemku.  

Ponadto radna zaapelowała o odśnieżanie chodników, bo sprzęt którym odśnieża „Pomezania” tzn. 

pług przy ciągniku, nie zdaje egzaminu. Najlepsze efekty daje odśnieżanie tradycyjnie przez 

człowieka bo są miejsca gdzie ten pług nie wjedzie a ponadto nie odśnieża on aż tak dokładnie 

tylko ubija warstwę śniegu.  

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż dziś odbywała się wymiana żarówek w lampach ulicznych i 

przy okazji była rozmowa właśnie o tym by przyspieszyć o kilka minut zapalanie się lamp 

ulicznych.  

 

Przewodniczący Rady zauważył, iż teraz jest w szczególności okres dość trudny, przejściowy, bo 

już za kilka dni będzie się robiło coraz widniej i trudno jest jakoś sensownie nastawić te lampy.  

Tak samo z odśnieżaniem zapewne Pan Roman Król wypowie się na ten temat ale trzeba i tak 

przyznać że jest sytuacja zdecydowanie lepsza niż jeszcze kilka lat temu. Bo wtedy to nie dało się 

wyjechać z Ryjewa. Wiadomo, że my nie mamy do końca wpływu na odśnieżanie wszystkich dróg, 

bo są i drogi powiatowe i wojewódzkie, które często pozostawiają wiele do życzenia.  

 

Pan Roman Król Kierownik Zakładu Budżetowego „Pomezania” przyznał rację radnej Barbarze 

Wolak, że ten pług przy ciągniku nie nadaje się już do odśnieżania chodników. Zakład zamówił już 

nowy pług, który będzie wykonany z solidnego drewna i będzie cięższy co umożliwi dokładniejsze 
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odśnieżanie chodników. Jeśli chodzi o prace ludzi to w Zakładzie do dyspozycji do odśnieżania są 

tylko dwie osoby, które praktycznie cały czas zajmują się tym, również uwzględniając soboty i 

niedziele. Jeśli jest wolny inny pracownik to wówczas również jest oddelegowywany do 

odśnieżania. 

 

Radny Jerzy Paradowski zauważył, iż w Trzcianie również są chodniki a od początku zimy nikt 

ani razu ich nawet nie odśnieżył, i on prosi by  może ktoś z „Pomezanii” przejechał odśnieżarką. 

 

Pan Roman Król poinformował, iż oczywiście przemyśli tę sprawę i jeśli tylko nowy pług przy 

ciągniku będzie zrobiony to będzie on również odśnieżał górny teren. Nawet będzie taka możliwość 

by pracownik, który dojeżdża z tego terenu do pracy będzie dojeżdżał ciągnikiem i zawsze rano 

będzie najpierw ten teren odśnieżał.  

 

Radna Barbara Wolak zapytała, czy jest możliwość by dostać kogoś do pracy z Urzędu Pracy? 

 

Pan Roman Król odpowiedział, iż miał dwóch pracowników na stażu do 30 listopada po czym 

wystąpił do Urzędu Pracy o dalszy przydział ale niestety otrzymał odpowiedz, iż w tym momencie 

Urząd Pracy nie ma na to środków. Ponadto w Urzędzie poinformowano mnie, że najprędzej mogę 

kontaktować się w okolicach 15 lutego, bo dopiero wtedy mogą być na ten cel środki.   

 

Radny Alfred Szwed poprosił, by uwzględnić również odśnieżanie chodników w Benowie.  

 

Radny Zbigniew Reducha zapytał Pana Wójta czy jest możliwość by wydzielić miejsce dla osób 

niepełnosprawnych zarówno przed ośrodkiem zdrowia jak i przed Urzędem Gminy, bo niestety był 

on świadkiem zdarzenia, kiedy to osoba niepełnosprawna chcąc dostać się do ośrodka  musiała 

wstrzymać ruch, żeby wyjść z auta i dojść do lekarza. Jest wejście od tyłu budynku przygotowane 

dla niepełnosprawnych ale niestety przed wjazdem na ten teren jest znak zakazu wjazdu, który nie 

dotyczy tylko mieszkańców tego budynku. Może wystarczyłoby dodać tabliczkę z napisem „nie 

dotyczy osób nie pełnosprawnych”.   

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż postara się coś w tym kierunku zrobić.  

 

Ad.13.  Wolne wnioski i informacje.  

 

Pani Janina Pelcer sołtys z sołectwa Straszewo zgłosiła by odśnieżono przystanki autobusowe bo 

są tak wielkie zaspy, że nie można ani wsiąść ani wysiąść z autobusu.  

 

Ad.14  Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  II sesji Rady Gminy 

Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 

 

 


